



တၢ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤဘၣ်ထွဲ ပယီၤသးကဘီယူၤဟဲခးလီၤတၢ်လၢ ယိပ်လိာ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခၢ်ကရၢၢ်အပူၤ

၂၉ သီ, လါမးရှၢ်, ၂၀၂၁

ဖဲ လါမးရှၢ် ၂၇ သီ အနံၤန့ၣ် ပယီၤသးမ့ၢ်ဒိၣ်လၢအဟံးန့ၣ်ဆူၣ်ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးတၢ်စိတၢ်ကမီၤတဖၣ်, ဒ်သိးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်အသးဂံၢ်ဘါအဂီၢ် ဖဲ ဟါခိ ၃ န့ၣ်ရံၣ် မံးနံး ၃၀ န့ၣ် သးအကဘီယူၤဟဲဆူၣ်ကွၢ်ဝဲဒၣ် ဒုၣ်ဘူၣ်နီၣ်သဝီလၢအအိၣ်ဖဲ ယိပ်လိာ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခၢ်ကရၢၢ်အပူၤဒီးဖဲ ဟါ ၇ န့ၣ်ရံၣ် မံးနံး ၃၀ တုၤ ဖးဖီမ့ၢ်န့ၣ် သးကဘီယူၤခံဘၣ်လၢအယူၤဝဲချ့ ဒိၣ်မးန့ၣ် ဟဲခးလီၤဒုၣ်ဘူၣ်နီၣ်သဝီတၢ်လီၢ်တဖၣ်.ခးကျိဒီးတၢ်လီၤကျိဖးဒိၣ်အသၢ် ၉ ဖျါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ သဝီဖိသံ ၃ ဂၤ, ဘၣ်ဒိ ၇ ဂၤ, ဒီး တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တနီၤအူအိၣ်ဟးဂီၤဝဲဒၣ်လီၤ. ဖဲ ၂၈ သီ ဂီၤခိ ၁၀ န့ၣ်ရံၣ်ကပိာ်ကပၤအကတီၢ်န့ၣ် ပယီၤသးအကဘီယူၤလဲၤခးလီၤကဒီးတၢ်ဖဲ တခိးတီၢ်ဘီဟီၣ်ကဝီၤ, လၢအအိၣ်စီၤစ့ဒီး ဒုၣ်ဘူၣ်နီၣ်သဝီ ၁၂ မံးလၢကပိာ်ကပၤ, လၢ မ့ၢ်န့ၣ်ကလံၤစိးတကပၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ ဟါလီၤခိ ၃ န့ၣ်ရံၣ်ဘျီၣ်ကတီၢ်န့ၣ် ပယီၤသးအသးကဘီယူၤဒုၣ် ယူၤခိကဲဝဲဒုၣ်ဘူၣ်နီၣ်သဝီဒီး ယူၤယီၤဝဲဆူ ယိပ်လိာ်ကရၢၢ်, လၢကီၢ်ကီၢ်တဲၣ်ဒီးကညီကီၢ်စဲၣ်အဆၢတခါန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ ပယီၤသးအကဘီယူၤတဖၣ် ခးလီၤကဒီးကျိဖးဒိၣ်ဖဲ မဲၢ်န့ၣ်ထၣ်, ဒီးသံကီၢ်ထၣ်သဝီတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ခိဖျိပယီၤသးအတၢ်ခးတၢ်ဒံးအံၤအယိ န့ၣ်သဝီဖိလၢအအိၣ်ဘူးဒီး ပယီၤသးကလၢတဖၣ် ဘၣ်ပာ်တၢ်ဟံၣ်ယီၤဒီး ယုၢ်အိၣ်ကဒုလၢပုၤလၢကျါန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်မ့ၢ်ဒုၣ်သဝီလၢအအိၣ်လၢယိပ်လိာ်ကျိကၢ်နံၤ ဒ်အမ့ၢ် မဲၢ်န့ၣ်ထၣ်, ယိပ်က့ၣ်, အူဝဲကျိဒီး အံၤတူၢ်ထၣ်တဖၣ်တခါ ခိဝဲယိပ်လိာ်ကျိဒီး လဲၤယုၢ်အိၣ်ကဒုလၢ ကီၢ်ကီၢ်တဲၣ်တကပၤန့ၣ်လီၤ. ကတီၢ်အံၤမ့ၢ်လၢတၢ်ဆဲးကျိးတဖၣ် ထီၣ်တဲၣ်ဝဲဒၣ်အယိ တၢ်သံတၢ်ပုၤ, တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး, တၢ်ဟးဂူၢ်ဟးဂီၤဒီး ပုၤဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ဟးဖျိးအနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒုးလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ် တၢ်ကမၤန့ၢ်အီၤ အဂီၢ်ကီၢ်ဝဲဒၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် ဒ် Transborder News တၢ်ကစီၣ်သန့အတၢ်ပာ်ဖျါဝဲဖဲ ၂၈ သီဟါခိအဖီခိၣ် လၢကညီကီၢ်စဲၣ်တကပၤန့ၣ် န့ၣ်သဝီဖိ ၃၀၀၀ ဂၤ ယာ်ယာ်ကတဲာ်ကတီၢ်အသးလၢ ကယုၢ်ယီၤဆူ ကီၢ်ကီၢ်တဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်သးအံၤ ဖျါဝဲဒၣ်လၢ ကဟဲနးထီၣ်ဝဲ ယုၢ်ဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤဒီးတၢ်ဟံၣ်ဂူၢ်ဟးဂီၤအနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒုးတဖၣ် ကဟဲအါထီၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ.

ကီၢ်ပယီၤသးမိၤစိရီၤလၢအဟံးန့ၣ်ဆူၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးအတၢ်စိတၢ်ကမီၤအံၤ ဟဲအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ပမိၢ်ပာ်ဖဲဖုအဟီၣ်ကဝီၤအပူၤ ဒီးဆိၣ်တၢ်မၤနုၤ မၤသံမၤဝီပဝဲကမျါတဖၣ် အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢမိၢ်ပာ်ဖဲဖုအစိလံၤလံၤဒီးတုၤမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပဝဲပုၤထူလံၤဖိလၢယိပ်လိာ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခၢ်ကရၢၢ်တဖၣ် ပပာ်ဖျါထီၣ်ပတၢ်ဟံၣ်သးဒ်လၢလၢအအသိး မ့ၢ်ဒ်သိးပယီၤသးမိၤစိရီၤလၢ အဟံးန့ၣ်ဆူၣ်ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးအတၢ်စိတၢ်ကမီၤတဖၣ် ဒီး ပုၤလၢအဘၣ်ထွဲလၢ ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤဒီးထံချၢကီၢ်ချၢတဖၣ် ကသ့ၣ်ညါန့ၢ်ပာ်ဒီး မၤထွဲအီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

၁. ပယီၤသးမိၤစိရီၤလၢအဟံးန့ၣ်ဆူၣ်ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးအတၢ်စိတၢ်ကမီၤတဖၣ် ကဘၣ်ပတုၣ်ကွံာ် အသးကဘီယူၤအတၢ်ထီၣ်ဒုးလၢအခးလီၤတၢ်လၢ ပဝဲပုၤထူလံၤဖိအဟီၣ်ကဝီၤအပူၤတဘျီယီၤ. ကဘၣ်ပတုၣ်ခးသံကမျါဒီးတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယာ်တဖၣ်တဘျီယီၤ. အသးကလၢလၢပဟီၣ်ကဝီၤအပူၤတဖၣ် ကဘၣ်ထူးကွံာ်ဝဲတဘျီယီၤ.

၂. ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ပုၤလၢဘၣ်ယုၢ်မ့ၢ်ဟံၣ်ဖျိးဒီးပုၤဘၣ်ကီဘၣ်ခဲတဖၣ် တုၤလီၤတီၤလီၤ.

၃. ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးအတၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢသးမိၤစိရိၤဟံးန့ၢ်ဆူၣ်လၢကမၤအအိၣ်န့ၣ် ပယီၤသးမိၤစိရိၤအံၤ ကဘၣ်ဟ့ၣ်က့ၤဆူ ကမၤအအိၣ်. ကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ်ဖဲဒးရၢၢ်ဒိၣ်မိၣ်ကရၢၣ်စံၣ်ကီၢ်စၢဖျိၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ထံသိးတူသိးဒီး ကလုာ်ဒုၣ်နီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပလီၤသးခွဲးယၢ်.

၅. ပယုထီၣ်လၢထံဂုၤကီၢ်ဂၤလၢကတြီဆၢပယီၤသးအတၢ်မၤအမၤသီတဖၣ်သုတဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်တဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပယုထီၣ်စ့ၢ်ကီးလၢဟီၣ်ခိၣ်ဘီၣ်မၤစၢဖျိၣ်ကရၢၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢကီၢ်ကးလၢကဟံးထီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးပယီၤသးမိၤစိရိၤအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢ(ICC)ဒီးတၢ်ကဘၣ်တြီပၢ်လီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢထံဂုၤကီၢ်ဂၤတဖၣ်တဘၣ်ဆါန့ၢ်တၢ်စုကဝဲဆူသးမိၤစိရိၤတဖၣ်အအိၣ်ဘၣ်.

### အိၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်ဆဲးကျိးဘၣ် -

စီၤသုကဘံ +48728027952 (Signal or WhatsApp)

နီၢ်ဝါခုၣ်ရံၤ +66861182261

